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Uddannelsesudvalgsmøde 

1. Velkommen (Jørgen) 

Der er en hurtig præsentationsrunde. Mikkel Raunslund fra TechCollege er blevet erstattet af Tho-

mas Vrangbæk. Nicolai Nysted er blevet færdig som datamatiker i juni 2023, og har fået job hos 

Commentor. Der arbejdes på at finde nye studerende til næste gang.  

2. Status fra UCN (Jørgen - 10 min.) 

Som der tidligere er blevet meldt ud, så har UCN lavet om i deres organisation. Vores rektorat er 

blevet til en direktion i stedet for, så der derfor er en rektor og 3 direktører nu.1 for velfærdsuddan-

nelserne, 1 for erhvervsuddannelserne og 1 professionshøjskoledirektør.  

Rektor er Kristina Kristoffersen 

Direktør for UCN Erhverv er Thomas Kastrup Larsen 

Direktør for UCN Velfærd er Annette Secher 

Professionshøjskoledirektør er Poul Højmose  

Stop af internationale uddannelser på UCN: 

Vores sidste internationale studerende dimitterer i januar 2024. Dette har desværre gjort, at vi har 

afskediget flere ansatte på It-uddannelserne.  

Datamatikeruddannelsen i Hobro:  

I øjeblikket bliver der søgt om, at UCN kan starte Datamatikeruddannelsen i Hobro. Ansøgningen er 

sendt til godkendelse hos rektor og derefter bliver den sendt til ministeriet inden den 15. september 

2023. Der vil komme svar på ansøgningen i uge 47. Hvis ansøgningen går igennem, er der studie-

start i september 2024. For at være på forkant, er vi allerede i gang med planlægningen af uddan-

nelsen. Vi forventer ikke at det går ud over søgningen i Aalborg. Vores målsætning er 20 stude-

rende. Henrik Øllgaard er projektleder.  
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Studieordninger: 

Studieordningerne på Datamatiker og Software er i gang med at blive revideret. Software er næsten 

færdig. Datamatiker bliver der arbejdet på her i efteråret, hvor Henrik Hvarregaard er med i arbejdet. 

Der er de næste fredage møder med underviserne hvor de kommer med input til ændringer. Jørgen 

og Henrik tager til Odense den 18. september med de andre uddannelsesledere rundt om i landet, 

hvor der bliver arbejdet med indholdet af den nye nationale studieordning. 

Uddannelsesevaluering på Datamatikeruddannelsen:  

Hvert 6. år skal der laves en uddannelsesevaluering, hvor der bliver inddraget eksterne folk som 

evalueringspanel. Denne gang var det Datamatikeruddannelsen som skulle evalueres. Resultatet af 

evalueringen, skal anvendes i uddannelsens videre kvalitets- og udviklingsarbejde, og hvor der skal 

laves handleplaner for de indsatser der skal arbejdes videre med.  

Der var 3 punkter, de syntes vi kunne arbejde med:  

 

1) Studiemiljøet. Bl.a. faste lokaler, sociale aktiviteter, trivslen blandt de studerende. Vi ønsker især 

faste lokaler, da vi har mange studerende som ikke har det så godt med forandringer. At have 1 fast 

lokale at forholde sig til, vil afhjælpe meget i forhold til angst for mange af de studerende.  

 

2) Samarbejdet/kommunikationen imellem undervisere i forhold til indhold og prioritering. Jørgen har 

besluttet at der skal holdes møde mellem underviserne på de forskellige hold hver uge, for at 

fremme samarbejdet.  

Der blev også nævnt, at det måske kunne være godt, at få aftagere med ind i undervisningen alle-

rede fra 1. semester. Det vil der også blive set ind i fra uddannelsens side.  

3) Fagområder. Koblingen imellem de 4 fag Programmering, systemudvikling, teknologi og virksom-

hed skal være tættere. (det bliver der set på i forbindelse med arbejdet med den nye studieordning) 

Uddannelsesevalueringsrapporten er vedhæftet som bilag.  

2023 

Uddannelsesevalueringsrapport - Datamatiker.pdf
 

Online uddannelser:  

Flere institutioner er begyndt at udbyde deres uddannelser online. Jørgen er ikke fortaler for at vores 

grunduddannelser er online, da de studerende skal lære at arbejde sammen med andre, være soci-

ale og komme ud blandt andre. Lige nu udbyder Kolding Multimediedesigner online. De kan se, at 

der er 2 fra Nordjylland, ellers er de fleste fra trekantsområdet. Kolding forventer et højt frafald, da 

de studerende har svært ved at følge med online, og mange tror at de kan tage en fuldtidsuddan-

nelse i deres fritid.  

Jørgen vil søge om, at vores top-up i Webudvikling kan være en form for online. Hvordan det helt 

skal være, er ikke blevet besluttet endnu.   
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Årsmøde for uddannelsesudvalgene:  

Den 27. oktober 2023 fra kl. 9-13, er der årsmøde for alle uddannelsesudvalgene. Temaet i år er om 

arbejdskraft, rekruttering og fastholdelse. Husk at melde jer til. Jørgen samler begge uddannelses-

udvalg denne dag, når de skal mødes til drøftelse 

3. Status fra uddannelserne (Henrik, Ib og Finn - 15 min.) 

Datamatikeruddannelsen:  

Vi har i år startet 3 klasser op. Der bliver evalueret løbende på, om der skal starte 3 klasser op om 

sommeren om 1 til februar, eller om det skal være 2 til sommer og 2 til vinter. Vi har desværre ople-

vet et meget stort fra på sommeroptaget fra 2022. De startede 84 studerende men de er nu nede på 

48 studerende. De er derfor blevet slået sammen til 2 klasser.  

Antallet af studerende på datamatiker fordeler sig således: 

1. semester – 90 studerende 

2. semester – 30 studerende 

3. semester – 48 studerende 

4. semester – 37 studerende 

5. semester – 77 studerende. Dette er samtidig det sidste semester med internationale studerende. 

 

It-teknologuddannelsen:  

Der ses i øjeblikket en meget stor stigning i antal ansøgere på It-teknolog både på UCN men også 

på de andre institutioner. Vi har, som i foregående år startet 1 klasse.  

Antallet af studerende på datamatiker fordeler sig således: 

1. semester – 36 studerende 

3. semester – 25 studerende 

 

Softwareudvikling:  

Samarbejdsaftalen med AAU bliver taget op til revidering. Efter vi har været i gang med at arbejde 

på studieordningen, er det blevet besluttet, at vi ikke kommer til at udbyde Syntaks & Semantik læn-

gere, og det var blandt andet et krav for at vores studerende kunne søge ind på kandidatuddannel-

sen i Software.  

Antallet af studerende på Software fordeler sig således: 

2. semester – 12 studerende + 1 diplomstuderende.  
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It-sikkerhed: 

Jørgen har søgt om at få lov til at starte It-sikkerhed op 2 optag om året fra foråret 2024. Dette er 

blevet imødekommet. Det bliver således, at de samlæser med holdet som startede i sommeren 

2023. På sigt kan det måske blive således, at de ikke skal samlæse, da holdene vil blive for store.  

Antallet af studerende på It-sikkerhed fordeler sig således: 

1. semester – 18 studerende 

3. semester – 13 studerende 

4. Nyt job (Pelle – 10 min.) 

Pelle fortæller om sit nye job hos Keysight.  

5. Dialog – hvilken rolle og betydning har AI (indledende dialog – 75 min.) 

I august var alle underviserne på It-uddannelserne på Pædagogiske dage hvor der blev snakket me-

get om AI og om det var noget man kunne inddrage i undervisningen. Lige i øjeblikket, har UCN en 

regel om, at brugen af AI og ChatGbT er forbudt og ses som plagiering. Ønsket fra uddannelserne 

er, at man ser på hvad der er muligheder i forhold til AI i undervisningen, så derfor har Jørgen ind-

kaldt Studiechef Lene Zacharias til et møde omkring formuleringen af reglen om brug af AI.  

Der bliver sagt blandt aftagerne, at det bliver brugt til inspiration.  

6. Næste møde 

For fremtiden bliver der afholdt 2 møder årligt samt et samlet årsmøde. Møderne kommer til at være 

i starten af februar og september, så det er lige efter studiestart. Tanja indkalder hurtigst muligt. 

7. Eventuelt 

Der er ingenting til eventuelt 
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